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Referat: 
 

Dato:  7/9 – 2023 
Tidspunkt:  19.00 – 21.00 
Sted:  Video  

Tilstede: Anna, Erling, Irma, Miriam, Mette, Lars, Per og Werner 

Afbud fra:  
 

1. Dagsorden blev godkendt  
 

2. Meddelelser fra formanden  
 Klubben har fået henvendelse fra to personer, der gerne vil uddanne sig som 

specialdommer på Berner Sennen.  
Bestyrelsen godkendte begge. Formanden meddeler DKK dette.  
 

 Werner og Anna fortalte om deres oplevelse af Bernertræf Gammelbro. 
 

 Formanden spurgte ind til hvordan Storeheste dag var forløbet. Irma og Werner 
fortalte, at de ikke tog til Storeheste dag. 
 

 Klubben har fået udmeldelse hvor der står noget om hvad medlemmer skal bruge 
Klubben til.  
 
Bestyrelsen tale om hvordan vi kommer dette synspunkt i møde. Herunder skal 
vi aflive rygtet om, at DBSK kun er for ejere af Berner Sennen med en bestemt 
stamtavle.  
 
I Klubbens vedtægter §5 stk. 1 står der, at alle som opfylder betingelserne for 
optagelse i DKK kan blive medlemmer af DBSK. 
I DKK love §11 stk. 1. står der, at som medlem kan optages enhver myndig person. 
De eneste der ikke opfylder betingelserne for optagelse i DKK er personer, der: 

- med videresalg for øje opkøber hunde 
- behandler hunde på måder, der strider mod DKKs formål og interesser 
- modarbejder DKKs eller en af denne anerkendt specialklubs interesser. 

Klubben er altså for alle. Alle berner-ejere. Det budskab skal vi være bedre til at 
kommuniker ud. 
  
Derudover skal vi i gang med afholde de medlemsmøder, som vi har talt om i 
rigtig lang tid. Der er et forslag om at invitere til et efterårs gardenparty, som den 
engelske klub gør og om arrangementer for "almindelige" hundeejere. 
Punktet dagsordensættes på næste møde. 
 
Der er rigtig ærgerligt, at bestyrelsen og udvalgene ikke altid eksekverer på alle 
de gode ideer, tanker og intentioner. Det er ærgerligt at der er sager, som tager 
al energi og tid fra de gode tiltag. Bestyrelsen er enige om, at vi skal fokusere på 
gode tiltag, som vil gavne mange medlemmer.  
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3. Referater fra de sidste møder 
Er de skrevne, godkende og på hjemmesiden? Mette følger op på dette.  
Mette og Anna skriver referat fra behandling af Giardia sammen, da der er tale om en 
personsag. 
 

4. Opfølgning på Giardia-sagen 
Der henvises til selvstændigt referat, da der er tale om en personsag. 
 

5. Samarbejdsaftale mellem træningspladserne og Klubben  
Lars og Anna har udarbejdet et udkast til en "Samarbejdsaftale mellem Dansk Berner 
Sennen Klub og træningspladserne" og et udkast til en "Dansk Berner Sennen Klubs 
samarbejdsaftale" begge er fremsendt med dagsorden. 
Begge blev behandlet og godkendt.  
"Samarbejdsaftale mellem Dansk Berner Sennen Klub og træningspladserne" sendes til 
træningspladserne og bestyrelsen 
  

6. Økonomi ved kassereren  
Kassereren har fremsendt et regnskab fra 1/1-2023 og 31/7-2023 den 2/8-2023 til hele 
bestyrelsen, men regnskabet blev ikke sendt med dagsordenen.   
 

7. Nyt fra udvalgene 
 ASU  

- Werner præsenterede budgettet for Avlsbeskrivelsesarrangement, som 
giver et underskud på 5-7.000 kr., fordi det pt kun er 5 tilmeldinger.  

- Formanden forslå, at ASU kontakter træningspladser og deltagerne på 
Avlsseminaret for at få flere tilmeldinger. 

- Formanden opfordrer ASU til at gentænke arrangementet. DKKs 
eksteriørbedømmelse skal ses som en konkurrent til 
Avlsbeskrivelsesarrangement, hvor eksteriørbedømmelsen både er 
billigere og mere tilgængeligt. 
Måske kunne ASU udbyde flere avlsbeskrivelsesarrangementer om året, 
men med færre dommere.  
 

- IWG: Klubben betaler for Klubbens IWG repræsentants transport og for 
to overnatninger.  
Fremadrettet vil bestyrelsen gerne bede om et budget for deltagelse i 
IWG-møderne. 
 

- Der et stillet et forslag om, at udvalgene sætter et minimum antal 
deltager før et arrangement kan afholdes. 
 

- Werner opfordrer, at bestyrelsen indkalder til et møde med ASU og 
bestyrelsen 
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 AKT  

- AKTs retningslinje skulle have været behandlet og godkendt på dette 
møde.  
Punktet har været dagsordensat og udskudt på alle møder siden 
bestyrelsesmødet den 11/6-2023, fordi flertallet af 
bestyrelsesmedlemmerne ikke var forberedte. Det er meget beklageligt, 
at punktet igen må udskydes pga. manglende forberedelse.  
Det har været aftalt siden bestyrelsesmødet den 11/6-2023 og det er 
meget utilfredsstillende, at et punkt udskydes gentagende gange.  
 
Til næste møde skal alle have materialet. Den gamle/originale 
retningslinje (findes på hjemmesiden) og den nye/den med 
ændringsforslagene er sendt med dagsorden til møde den 11/6-2023.  
Endvidere skal alle have læst og forholdt sig til de ændringer AKT har 
fremsendt. 
AKTs retningslinje behandles og godkendes på næste møde, som er et 
fysisk møde. 

- Trænerseminar: 
Formanden forslå, at AKT kontakte træningspladser vedr. emne og dato 
for et kommende Trænerseminar. 
 

 UU:  
- udskydes til næste møde. 

 
 Hvalpeformidler 

Bestyrelsen spørger ind, til hvorfor kassereren har bedt Britta om at lave en 
opgørelse over omplacerede hunde. De øvrige bestyrelsesmedlemmer ser intet 
behov for dette. Endvidere er kassereren blevet bedt om, at vende den slags med 
bestyrelen inden han sætter udvalg i gang med at udarbejde opgørelser mv. 
 

 Hitlistegruppe  
Bestyrelsen forslå: Miriam for bestyrelsen, Julie for UU og Joanna for AKT.  
Erling undersøger prisramme for sidste og forrige års pris pr præmie, så 
bestyrelsen kan sætte en økonomisk ramme for Hitlistefejringen. 
    

8. Næste møde  
Er et fysisk møde den 7/10-2023 i DKK lokaler i Ringsted kl. 12 
- Erling bestiller lokalerne  
- Werner bestiller forplejning  
 

9. Eventuelt  
 


